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رئیس مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران سازمان 
هواشناسی ضمن تشریح آخرین وضعیت بارش ها در کشور 
گفت: احتمال می رود که بارش ها در پاییز ۱۴۰۰ دیرتر از 
زمان نرمال آغاز شــود. از این رو دوره خشکسالی طولانی 
خواهــد بود.احد وظیفه در گفت و گو با ایســنا با اشــاره 
بــه اینکه از ابتدای مهرماه تاکنون در کشــور حدود ۱۳۰ 
میلیمتر بارش داشــته ایم، اظهار کرد: این میزان نسبت به 
میانگین بلند مدت کشــور بیش از ۴۰ درصد کمتر است.

وی با بیــان اینکه درحال  حاضر بــا کاهش جدی میزان 
بارش ها در اســتان های مختلف کشــور روبه رو هســتیم، 
تصریح کرد: در اســتان هایی مانند هرمزگان، سیســتان 
و بلوچســتان، فارس، کرمان، خراســان رضوی و خراسان 
جنوبــی کمبود بارش هــا بین ۵۰ تــا ۸۵ درصد گزارش 
شده است. از ســویی دیگر در غرب و جنوب غرب کشور 
در اســتان های کردســتان، کرمانشــاه، ایلام، لرستان و 
چهارمحال و بختیاری نیز کاهش بارش ها کاملا محسوس 
است.وظیفه ادامه داد: برای مثال میزان بارش نرمال استان 
کرمانشاه سالانه ۴۸۰ میلیمتر است اما این استان تاکنون 
تنها ۵۰ درصد بارش ســالانه خود را دریافت کرده است. 
به این نکته باید توجه کنیم که استان های غربی و جنوب 
غربی کشور از نظر بارش چشمه های ایران هستند و سالانه 
حدود ۷۰۰ میلیمتر بارش دریافت می کنند که بخش قابل 
توجهی از بارش سالانه کشور است اما متاسفانه طی سال 

آبی جاری اوضاع در این استان ها خوب نیست.
رئیس مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران سازمان 
هواشناسی با اشــاره به اینکه کاهش بارش ها اثری جدی 

روی آورد رودخانه ها گذاشــته است، گفت: درحال  حاضر 
تنش آبی در بسیاری از استان ها به ویژه استان های جنوبی 
مانند خوزستان محسوس است علاوه بر این بارش برف در 
ایران طی زمستان نیز بسیار کم و از سویی دیگر دمای هوا 
بالاتر از حــد نرمال بود. از این رو ذخایر برف کاهش یافت 
و آورد رودخانه ها نیز نســبت به سال گذشته کاهش پیدا 
کرد.به گفته وی بر اســاس اعلام وزارت نیرو ذخایر سدها 

نیز در کشور وضعیت خوبی ندارد و در برخی از مناطق آب 
پشت سدها نسبت به سال گذشته حدود ۴۰ درصد کمتر 
شــده است. بر این اساس تالاب ها و دریاچه های کشور نیز 
شرایط خوبی ندارند. با تمامی این ها نیاز است که مسئولان 
از تمامی روش های مدیریت منابع آبی در کشــور استفاده 
کنند. کشــت تابستانه نیز در استان ها متوقف شود.وظیفه 
تاکید کرد: مردم نیز باید بیشــترین صرفه جویی را انجام 

دهند چــرا که درحال  حاضر هیچگونــه تعارفی نداریم و 
آب نیست. در بسیاری از مناطق نیز محدودیت منابع آبی 

شدید است.
رئیس مرکز ملی خشکسالی و مدیریت بحران سازمان 
هواشناســی در بخش دیگری از صحبت های خود با بیان 
اینکــه دمای هــوا در بهار ۱۴۰۰ حدود دو تا ســه درجه 
بیشتر از میانگین بلند مدت کشور بوده است، تصریح کرد: 
پیش بینی می شــود که دمای هوا در تابستان نیز کماکان 
بیشتر از میانگین بلند مدت باشد البته بی هنجاری دمایی 
در نیمــه غربی ایران بیشــتر خواهد بــود و انتظار داریم 
که دمای هوا در اســتان هایی مثل کردســتان، آذربایجان 
غربی، آذربایجان شرقی، زنجان و... حدود یک تا دو درجه 
سانتیگراد بیشــتر از میانگین بلند مدت باشد.وی با اشاره 
بــه اینکه دمای هــوا در دامنه های جنوبــی البرز ازجمله 
تهران طی تابســتان حدود یک تا ۱.۵ درجه ســانتیگراد 
بیش از نرمال پیش بینی می شــود، گفت: در نیمه شرقی 
کشــور نیز دمای هوا طی تابســتان در محدوده نرمال و 
در برخــی مناطق یک درجه بالای نرمــال خواهد بود. بر 
این اســاس دمای هوا در جنوب شرق ایران و سیستان و 
بلوچستان نیز در محدوده نرمال پیش بینی می شود.وظیفه 
در پایان اظهار کرد: بر اســاس مدل های اقلیمی پیش بینی 
می شــود که بارش ها در پاییز ۱۴۰۰ دیرتر از زمان نرمال 
آغاز شــود. از این رو انتظار داریم که دوره خشک طولانی 
را در پیش داشته باشــیم البته درحال ح اضر این موضوع 
در حد احتمال اســت و طی یکی دو ماه آینده با قطعیت 

بیشتری می توان در این خصوص نظر داد.

مدیــرکل حفاظــت محیــط زیســت اســتان کرمان 
گفــت: با شناســایی ســکونت گاه های جانــوران و ایجاد 
آبشخور،نگذاشتیم زیست حیات وحش کرمان به دلیل نبود 
آب و خشکســالی به خطر بیفتد.مرجان شاکری در گفت 
و گو با خبرنــگار ایلنا در این باره اظهار داشــت:  نزدیک 
به دو دهه اســت که استان کرمان درگیر خشکسالی است 
اما با همه اینها جزو اســتان های پیشــرو در رفع مشکلات 
مربوط به آبشــخورهای حیات وحش اســت. سال گذشته 
پس از ایجاد آبشخورهای مصنوعی در منطقه موفق شدیم 
بزرگترین پروژه آبرســانی به حیاط وحش را  که  به نوعی 
می شــود گفت در ایران بی نظیر یا کم نظیر اســت، اجرا 
کنیم.وی افزود: در شهرستان هایی مانند راور که بارش های 
شــدید اما با منابع آبی کمی دارند یک بند سیمانی ایجاد 
کرده ایــم که به محــل ذخیره آب حیــات وحش تبدیل 
شــوند. این بندهای سیمانی به چند آبشخور  که آب مورد 
نیازشــان از طریق چشــمه ای در کویر لوت با ۴ متر لوله 
گذاری تأمین شــده ، متصل است. آب ابتدا وارد مخازن و 

 رسوب گیری می شــود. بعد این آب زلال وارد آب انبارهای
 بزرگ می شوند.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان کرمان در بخش 
دیگری از صحبت های خود بــه وضعیت تالاب جازموریان 
نیز اشاره کرد و گفت:  سدسازی ها، ساخت بندهای خاکی 
برای کشــاورزی و  ایجاد بیش از ۱۰ هــزار چاه غیر مجاز  
در کنــار این تالاب ،همگی باعث کاهش آب منطقه شــده 
که البته تاثیر گذارترین آنها بر افزایش خشکســالی منطقه 
همان  ســد جیرفت است.شاکری عنوان کرد: در کنار اینها 
خشکسالی هایی که در دهه های گذشته اتفاق افتاد  سبب 
شــده تا تالاب جازموریان امروز حال و روز خوبی نداشــته 
باشــد.وی ادامــه داد: برای رفع مشــکل کــم آبی تالاب 
جازموریان برنامه ای تدوین شده که اگر اجرا شود این تالاب 

احیا می شــود . قرار است در شــورای برنامه ریزی استان 
کرمان و سیستان و بلوچســتان این طرح مصوب شود که 
طبق آن برنامه، بتوانیم اعتباراتی را در دوره های آتی جذب 

و به شکل عملی در احیای این تالاب به کار گیریم.
شــاکری افزود: اما اگر قرار باشــد چاه های غیر مجاز را 
مسدود کنیم ابتدا باید  معیشت مردم را در نظر بگیریم. چرا 
که مناطق اطراف تالاب جازموریان مردمان محرومی زندگی 
می کنند که معیشت شان وابسته به  منابع آبی است. پیش از 
هر چیز  اول  باید برایشان شغل های جایگزین در نظر گرفته 
شود.مدیرکل حفاظت محیط زیســت استان کرمان ادامه 
داد: در 2 ســال گذشته شاهد بودیم با توجه به بارندگی ها 
تالاب صددرصد آبگیری، شــد اما باز هم متاسفانه منجر به 
احیای تالاب نشد  زیرا کرمان به دلیل خشکسالی های پی 

در پی گرد و غبار خیزترین اســتان کشور از نظر تحقیقات 
و بررســی های سازمان محیط زیست اســت. ضمن اینکه 
تحت تاثیر  گرد و غبارهای کویر مرکزی نیز در استان قرار 
داریم.وی بیان کرد: هم اکنون نه تنها اســتان کرمان بلکه 
تمامی کشور درگیر بحران آب است. شمال و جنوب استان 
کرمان هم ندارد. ما درگیر بحران شدید و تنش های شدید 
آبی هســتیم و در صورت عدم مدیریت صحیح منابع آبی 
متاسفانه شرایط بحرانی تر نیز خواهد شد.  آنچه ما به عنوان 
محیط زیستی ها بررســی می کنیم باید برای مدیریت آب 
برنامه ریزی دقیقی انجام شود.شاکری در پایان گفت: از آنجا 
که برداشت محصولات کشاورزی برای کشاورزان به صرفه 
نیســت ،بســیاری از محصولات جنوب استان  مدام خراب 
می شــود  که در اصل این منابع آبی پنهان است که همراه 
با محصولات از بین می رود. برای مثال تمام ســیب زمینی 
و پیازهایی که در جنوب اســتان غیر قابل اســتفاده و دپو 
می شــوند  به نوعی موجب هدر رفت منابع آب استان  در 

شرایط بحران آب می شوند.

تالاب هــای فارس در حالی به منبع ریزگرد و خطرات 
زیســت محیطی تبدیل شده اند که از کارکرد اصلی خود 
یعنی فراهم کردن اکوسیســتم دور شده اند؛ در این میان 
برخی از تالاب های اســتان وضع بدتری دارند.به گزارش 
خبرنگار ایلنا، مهارلو تالابی است که جدا از خطر ریزگرد 
نمک ها به منشــا آلودگی تبدیل شــده است و این روزها 
بحــران جدیــد فرو نشســت در تالاب مهارلو به چشــم 
می خورد.ترک خوردگی ســطح تالاب های اســتان نشان 
می دهــد که از محیطی پر آب و زندگی بخش بخش تنها 
منطقه ای خشک و بیابانی باقی مانده که این روزها منشأ 
ریزگرد و خطرات زیست محیطی است.گرچه بارها نسبت 
به ورود پساب صنعتی و خانگی به تالاب مهارلو و خطرات 
وجود فلزات سنگین در این تالاب هشدار داده شده است 
اما محیط زیســت اســتان نه تنها توجهی به آن نمی کند 
که روز به روز وضعیت تالاب نســبت به دیگر تالاب های 
منطقــه بحرانی تر اســت.حالا بلعیده شــدن دریاچه ای 
باوسعت مهارلو به اعماق زمین نگرانی های زیست محیطی 
در ایــن تــالاب را دوچندان کرده و آن طــور که یکی از 

فعالان زیســت محیطی در بازدید از این تالاب می گوید 
وضع تالاب مهارلو با بروز فرونشست و فرورفتگی هایی در 

دل تالاب بحرانی است.
ســیروس زارع درباره شــرایط تالاب مهارلو به »ایلنا« 
می گوید: ایــن دریاچه از آلوده ترین دریاچه های فارس به 
دلیل ورود آالاینده های متعدد و فاضلاب شــیراز، شهرک 
صنعتی و روســتاهای اطراف است. تنها کاری که درحال 
حاضر مسئولان مربوط می توانند برای دریاچه انجام دهند 
حفظ وضع موجود آبــی در تالاب و کمک به عدم کاهش 
آب روی بســتر و زیر بستر است که باید به سرعت اقدام 

شود.
وی با بیــان اینکه مهارلو چند وقتی اســت با بحران 
جدیدی مواجه شده که در صورت تداوم خطرات غیر قابل 
جبرانی را به روستاهای حاشیه دریاچه مهارلو وارد خواهد 
کرد، عنوان می کند: چالش جدید فرونشستگی های تالاب 
مهارلو غیر قابل چشم پوشی است و بستر دریاچه مهارلو 
دچار شکســتگی های زیادی شده اســت که خطرات آن 
کم نیســت.زارع بــا بیان اینکه بحران نشســت زمین در 

اراضی زراعی و دشــت ها به دلیل برداشــت های بی رویه 
منابع آبی چند ســالی اســت فراگیر و عادی شده است 
و تقریبا همه مردم نســبت به این خطر آشــنا شده اند، 
تصریح می کند: این درحالی است که طرح تعادل بخشی 
منابع آب و متولیان آب به راهکار مناســبی برای کاهش 
برداشت نرسیده اند و این پدیده درحال گسترش است.وی 
خاطرنشان می کند لازم است اقدام درخوری برای افزایش 
راندمان آب و بهره وری بیشتر از منابع آبی و خاکی صورت 
گیرد و یا اینکه کمیت در عرصه های کشاورزی جای خود 

را به کیفیت بدهد.
ایــن فعال زیســت محیطی در رابطه بــا دلایل ایجاد 
شــکاف عمیق در بســتر تالاب مهارلــو می گوید: دلایل 
زیادی می تواند منجر به بروز این فاجعه شــده باشــد که 
ازجملــه تخلیه منابع آبی زیر بســتر دریاچه یکی از این 
دلایل اســت.زارع با اشــاره به اینکه عمــق بعضی از این 
فــرو چاله ها به چندین متر هم می رســد، عنوان می کند: 
همچنین تعداد فروچاله ها فراتر از حد تصور در گســتره 
وســیعی از تالاب مهارلو قابل مشــاهده است.وی با بیان 

اینکه احتمال اینکه این نشســت ها به روستاهای حاشیه 
دریاچه مهارلو نزدیک شــود و تخریب ها بیش ازآنچه که 
اســت، اتفاق بیفتد، خاطرنشان می کند: باید در بستر این 
تالاب در برنامه ای سریع و عملیاتی برای کاهش اثرات این 
ضایعه و حتی کنترل مســیر اقدام شود؛ چراکه گسترش 
این وضع می تواند پیامد های جبران ناپذیری را برای تالاب 

و حاشیه نشین های آن به همراه داشته باشد.
درحالی ساخت ســد در منطقه تنگ سرخ نیز یکی از 
خطــرات مهم برای تالاب مهارلو اســت که این تنش در 
کنار خشکیدگی، خطر ریزگرد و حالا وقوع فروچاله برای 
تالاب مهارلو ادامه دارد.زارع با بیان اینکه چندسالی است 
که مدافعان طبیعت و محیط زیست با سدسازی در تنگ 
ســرخ مخالفت می کنند، ابراز می کند: جلســات متعدد و 
پیگیری هــا جهت عدم ایجاد ســازه جدید برگزار و دلایل 
فنی و علمی در رد این سازه مطرح شده است.به گفته وی 
مخاطرات زیســتی و انسانی اجرای سد در غرب شیراز تا 
حاشیه نشینان دریاچه مهارلو بارها گوشزد شده است، اما 

همچنان پافشاری ها برای ساخت سد ادامه دارد.

معاون بهداشتی دانشــگاه علوم پزشکی قم از بازگشت 
اســتان به روال عادی واکسیناســیون کووید۱۹ از هفته 
آینده و بر اســاس تأمین دز دوم واکســن های وارداتی و 
همچنیــن توزیــع قریب الوقوع واکســن ملــی خبر داد.
دکترسیامک محبی  با اشاره به مشکلاتی که برای واردات 
واکسن های خارجی به کشور در هفته های اخیر پیش آمده 
بود بیان کرد: خوشبختانه دز دوم برخی واکسن های مورد 
نیاز به دست ما رسیده اســت و برخی دیگر نیز به زودی 
توزیع خواهد شــد.وی با ابراز خرسندی از اعلام اخیر وزیر 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی درباره کسب مجوّز 
واکســن ایرانی کوو برکت خاطر نشــان کــرد: امیدواریم 
توزیع قریب الوقوع واکسن ملی در همه استان های کشور 
و بویژه در استان قم سبب ترغیب بیشتر هموطنان و افراد 
اولویت دار به واکسیناسیون باشــد.رئیس مرکز بهداشت 

استان قم همچنین افزود: در روزهای اخیر، واکسیناسیون 
کرونا در اســتان قم کاهش داشــت، اما هیچ گاه به صفر 
نرســید.محبی درباره ۴ نوع واکسن وارداتی افزود: واکسن 
بهارات هندوستان تنها در یک نوبت به استان قم تخصیص 
یافت که همــان تعداد دز در دو نوبت بــه افراد فراخوان 
شده اولویت دار تزریق شد.وی ادامه داد: واکسن آسترازنکا 
کره جنوبی هم در حالی به برخی هم اســتانی های بیش 
از ۷۰ ســال تزریق شــد که ذخیره ای از آن را در استان 
برای تزریق دز دوم نگهداری کردیم تا واکسیناســیون دز 
دوم آن طبق زمان بندی ســه ماهــه برای این افراد انجام 
شــود، بنابراین نگرانی خاصی درباره واکسن کره ای وجود 

ندارد.معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم اضافه کرد: 
بیشتر مشــکلات اخیر درباره کمبود دز دوم واکسن های 
اســپوتنیک روسی و سینوفارم چینی بود، بویژه آن که دز 
دوم واکسن اســپوتنیک دقیقا مشابه دز اول نیست و باید 
از کشــور روسیه وارد می شد که خوشــبختانه در دو روز 
گذشته، یک هزار و ۷۰ دز از این واکسن مربوط به تزریق 
دوم وارد استان شده است و آماده تزریق آن به افرادی که 
دز اول را دریافت کرده اند هســتیم.محبی درباره واکسن 
سینوفازم نیز گفت: طبق شیوه نامه مربوط به این واکسن، 
دز دوم بایــد در فاصلــه ۴ تا ۶ هفته پس از دز نخســت 
تزریق شــود و از آن جا که فعلا حــدود ۴ هفته از تزریق 

دز نخســت این واکســن به افراد فراخوان شده در استان 
گذشته است، بنابراین فعلا مشکلی وجود ندارد، بویژه آن 
که واردات جدید این واکســن نیز انجام شــده و به زودی 
محموله های جدیدی از آن در اســتان ها و از جمله استان 
قم توزیع خواهد شــد.وی با تصریح بر عدم اقبال برخی از 
هم استانی ها به تزریق واکسن های وارداتی ابراز امیدواری 
کرد با توزیع قریب الوقوع واکســن ایرانی، اســتقبال افراد 
فراخوان شده اولویت دار به انجام واکسیناسیون در استان 
بیشتر شــود.معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم در 
ســخنان خود پایان اذعان کرد: إن شاء الله واکسیناسیون 
کووید۱۹ در اســتان از هفته آینده بــه روال عادی خود 
باز خواهد گشــت تا نگرانی ها در ایــن موضوع به حداقل 
برســد و بتوانیم گروه های سنّی دیگری را هم برای انجام 

واکسیناسیون فراخوان کنیم.

معاون راهــداری اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای اســتان زنجان گفت: بهسازی 
آزادراه زنجان – تبریــز در انتظار اعتبار ۱۰۰ 
میلیارد تومانی است.جواد یوسفی در گفت وگو 
با ایســنا، اظهار کرد: برای بهســازی آزادراه 
زنجــان – تبریز قــراردادی بــه ارزش ۱۰۰ 
میلیارد تومان با پیمانکاران منعقد شده است 
کــه البته تأمین این اعتبار مشــکلاتی دارد و 
امیدواریم با برطرف شــدن این موارد، دستور 
اجرا صادر شود.وی با اشاره به اینکه این محور 
از زمــان افتتاح مشــکلاتی از جمله افتادگی 
پل ها و نشست داشت که موجب ناهمواری راه 

شده بود، عنوان کرد: در سال های گذشته این 
مشکل به شــکل مقطعی با لکه گیری برطرف 
می شــد، اما در حــال حاضر لازم اســت که 
روکش این محور تجدید شــود تا ناهمواری ها 
از بین برود.معاون راهداری اداره کل راهداری 
و حمل و نقل جاده ای اســتان زنجان با بیان 
اینکه تنوعی از کارها در محور زنجان – تبریز 
در دستور کار قرار دارد، تصریح کرد: بعضی از 
نقاط نیاز به روکش و آســفالت، اصلاح مسیر، 

پر کردن گودی ها و ســایر موارد دارد. تأمین 
روشــنایی هم به مناقصه گذاشــته شده که 
البتــه به اعتبار زیادی نیــاز دارد و در صورت 
موافقت تامین روشنایی و نصب نیوجرسی نیز 
انجام خواهد شــد.وی در مورد سایر اقدامات 
راهداری، یادآور شد: هر ساله اقداماتی از جمله 
لکه گیری مقطعی، ترمیم شیارهایی که برای 
عبور و مرور خطرآفرین هستند، نصب تابلوها 
و علائم، تمیرات گاردریل، تأمین روشــنایی و 

سایر موارد انجام می شود تا برای تردد کاربران 
جاده ای مشــکلی به وجود نیاید.این مسئول با 
اشاره به اینکه هر سه ســال یک بار براساس 
آمــار تصادفات، وضعیت جاده ها پایش و نقاط 
پرتصادف مشــخص می شود، بیان کرد: تعداد 
این نقاط ثابت نبوده و حتی با بهسازی محورها 
ممکن است سالانه به تعداد آن ها اضافه شود؛ 
به عنوان مثال ممکن اســت با اضافه شــدن 
یک راه روســتایی، محل تقاطع این مسیر به 

راه فرعی یــا اصلی به نقطه حادثه خیز تبدیل 
شود.یوســفی تعداد نقاط پرتصادف استان را 
۸۷ مورد برشــمرد و گفت: بهسازی این نقاط 
بــرای تایید و ابــلاغ اعتبار به تهران ارســال 
شــده و در حال حاضر رفع حادثه خیزی ۱۱ 
نقطه اساســی در دســتور کار قرار دارد که از 
مهمترین آن ها می توان به تقاطع مرشــون در 
جاده ترانزیت، تقاطع عمیدآباد، سه راهی طارم 
تا نیماور، تقاطع روســتای قره بلاغ، خروجی 
زنجان – میانه و تقاطع جاده میانه با ماهنشان 
اشاره کرد که امیدواریم امسال بسیاری از آن ها 

افتتاح شد.

رئیــس اداره حفاظــت محیــط زیســت 
شهرستان اسلامشــهر از افتتاح و بهره برداری 
تصفیه خانه فاضلاب یک واحد بزرگ دامداری 
در هفتــه محیط زیســت و نمونه بــرداری از 
خروجی سیســتم تصفیه فاضــلاب ۱۳ واحد 
صنعتی وتولیدی در این شهرستان خبر داد.به 
گزارش ایسنا الهه بیگی با اعلام این خبرگفت: 
اولین سیســتم تصفیه خانه فاضلاب یک واحد 
دامداری بزرگ مقیاس در چهاردانگه شهرستان 
اسلامشهر با استفاده از تسهیلات صندوق ملی 
محیط زیست با اعتباری حدود 2 میلیارد تومان 
همزمان با گرامیداشــت هفته محیط زیســت 
به بهره برداری رســید.وی با اشاره به اینکه این 
مراســم با حضور ریاســت جهاد کشاورزی و 
معاونت فنی و عمرانی فرمانداری اسلامشــهر 

برگزار شد، اظهارکرد: این تصفیه خانه با ظرفیت 
2۵ متر مکعب در شــبانه روز راه اندازی شد و 
کلیه پســاب های دامداری را اعم از سالن های 
شیر دوشی و پساب سپراتور را تصفیه می کند 
و خروجــی تصفیه خانه در صــورت انطباق با 
اســتانداردهای ملاک عمل ســازمان محیط 
زیست به منظور آبیاری زمین های کشاورزی و 

فضای سبز نیز قابل استفاده است.
بیگــی با بیــان اینکه همچنیــن طی ماه 
جــاری کارشناســان ایــن اداره از خروجی 
تصفیه خانــه فاضــلاب ۱۳ واحــد صنعتی و 
تولیدی شامل واحدهای کشتارگاهی و تولید 
لبنیات در شهرستان اسلامشهر نمونه برداری 
کردند، اظهارکرد: بر اساس سنجش و بررسی 
نتایج آزمایشــات، برای پنج واحد صنعتی به 

دلیــل مغایرت پارامترهای مورد ســنجش با 
اســتانداردهای زیســت محیطی ملاک عمل، 
اخطاریه اصلاح و بهینه سازی سیستم تصفیه 
خانــه فاضلاب صادر شــد.به گــزارش روابط 
عمومی حفاظت محیط زیســت استان تهران، 
وی با اشــاره به اینکه منابع پذیرنده خروجی 
سیســتم های تصفیه خانه فاضلاب، آب های 
ســطحی، چاه جــاذب و اراضی کشــاورزی 
هســتند، گفت: واحدهای صنعتــی ملزم به 
رعایت استانداردهای زیست محیطی بر اساس 
منبــع پذیرنده هســتند و در غیر این صورت 
پــس از ابلاغ اخطاریه و عــدم اقدام مثبت از 
ســوی واحد، موضوع از طریق مراجع قضایی 
پیگیری و نام واحد در لیســت صنایع آلاینده 

درج می شود.

بدون تعارف هشدار می دهیم آب نیست

کاهش۵۰تا۸۵درصدیبارشهادربرخیازاستانها

 بارندگی های سال گذشته هم باعث احیای تالاب جازموریان نشد

تنش های شدید آبی در استان کرمان

مهارلو؛ آلوده ترین دریاچه فارس به دلیل ورود آلاینده های متعدد

»کوو برکت« در راه قم

بهسازی آزاد راه زنجان - تبریز در انتظار اعتبار ۱۰۰ میلیارد تومانی

صدور اخطاریه زیست محیطی برای پنج واحد صنعتی

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان:
با خصوصی سازی شرکت های سرمایه گذاری سهام 

عدالت، حجم دولت کوچک خواهد شد
مدیرعامل ذوب آهن اصفهان گفت: ذوب آهن ســهامدار عدالت نیست، ولی 
با این مسئله درگیر است. بخشی از بازار سرمایه ذوب آهن صندوق های سرمایه 
گذاری است و چندین سال اســت که فعالیت های مشخصی دارد، آزادی عمل 
دارد و می تواند با شرکت های بورسی، خرید و فروش سهام انجام دهد و به صورت 
غیر مستقیم، واحد های ســرمایه گذاری را خریداری کند.منصور یزدی زاده بر 
آموزش ســهامداران تاکید کرد و افزود: پیش از ورود به مجمع آیا برای کسانی 
که سهامدار عدالت هستند آموزشی گذاشته ایم؟ کسانی که دارای سهام عدالت 
هســتند نیازمند آموزش بیشتری در این خصوص هســتند. باید دعوت شوند، 
آموزش ببینند وکد ســهامداری بگیرند که این خود یک جنبه است؛ همچنین 
کســانی که قرار است امانتدار این سهام با ارزش باشند.وی گفت :  بنابراین کار 
را باید به دســت افرادی سپرد که دارای ویژگی هایی باشند که بتوانند مشابه آن 
صندوق های سرمایه گذاری با چهارچوب مشخص، زیر نظر سازمان بورس باشند؛ 
با توجه به این که اعضای آنها چه کســانی هســتند و رتبه های حرفه ای گری 
داشته باشند. این جزء ویژگی هایی است که عضو هیئت مدیره ای را، که انتخاب 
می کنیدباید داشته باشندتا از سمت و سوی آن خارج نشود.مدیرعامل ذوب آهن 
اصفهان تاکید کرد: در زمینه حفظ دارایی سهامداران عدالت، بهتر است سازمان 
بورس، یک دســتورالعملی را تعریف کند که تغییر نکند و به بیراهه نرود. چراکه 
چنین مجموعه ای می تواند خط و ربط های سیاســی بگیرد.) بر اساس تجارب 
این چند سال و دیدن افراد مختلف( بسیاری تلاش دارند که در این زمینه بهره 
برداری سیاسی کنند و این جنبه برایشان بیشتر مد نظر است تا بحث اقتصادی 
آن.یزدی زاده ادامه داد: سهام عدالتی که به امانت گذاشته شده است باید درست 
اســتفاده شود و به سر منزل مقصود رسد و سهامدار از منافع آن بهره مند شود. 
همچنیــن پیش از آن که انتخابی صورت گیرد، یک چهارچوب دســتورالعملی 
تعیین شــود و اگر قرار است چند نفر اعضای هیأت مدیره باشند، باید دو یا سه 
نفر از صندوق های ســرمایه گذاری باشــند .این ها معرفی شوند، رزومه دهند و 
چون فعالیت دارند می توانند با تعهد صحبت کنند .وی با بیان این که جمعیتی 
ســی میلیون نفری، توسط این شرکت های سرمایه گذاری استانی باید مدیریت 
شود، خاطر نشان ساخت: اگر این صندوق ها درست مدیریت نشود منجر به یک 
بحران در کشورمی شــود و هر روز در هیأت دولت و مجلس پیرامون آن صحبت 
خواهد شــد. بنابراین جای بحث و کار بسیاری دارد تا به این جمع بندی برسیم 
که چه کاری باید انجام شــود.خصوصیت صندوق های سرمایه گذاری این است 
که، نقدشوندگی بالایی دارند و حتی اگر نتوانند بفروشند، می توانند خریدار شوند 
و این اجازه را دارند. ولی در رابطه با این ها چنین بحثی نیست و اگر این بازار به 
همین صورت ادامه پیدا کند سایه آن بر روی شرکت های سرمایه گذاری بسیار 
سنگین است. می توانند معاملات انجام دهند و اگر تعهد کاری نباشد مسئله ساز 
اســت. بنابراین یک آیین نامه کاملا کار شــده می خواهد و باید طوری طراحی 
شــود که دچار این مشکلات نباشد.وی تبدیل شرکت های سرمایه گذاری سهام 
عدالت، به صندوق های سهام عدالت میرا را ضروری دانست و اظهار داشت: این از 
راهکارهای کوچک سازی دولت است. حجم دولت به وسیله سهام عدالت بزرگ 
شــده و با اضافه شدن یک نهاد جدید، بوروکراسی دولتی را بیشتر می شود. باید 
یک جایی پرونده ســهام عدالت بسته شــود. این حواشی و ابهامات راه به جایی 

نخواهد برد و به نفع مردم نیست.

فرمانده انتظامی آذربایجان غربی:
 تاکنون ۵۱ مورد تخلف انتخاباتی مجازی 

شناسایی شده است 
گروه شهرستانها: فرمانده انتظامی آذربایجان غربی با اشاره به کنترل فضای 
مجازی توسط پلیس فتا در ایام انتخابات گفت : اگر اقدامات و تخلفاتی مجرمانه 
مشــاهده شود حتما برخورد خواهد شد.سردار مسعود خرم نیا با تاکید بر اینکه 
تاکنون ۵۱ مورد تخلف انتخاباتی مجازی شناســایی شده است، افزود : در کنار 
پلیس فتا، پلیس فضای سایبری هم مسئولیت رصد و کنترل تخلفات انتخاباتی 
را بر عهده دارند.رئیس پلیس استان ادامه داد : شیطنت دشمن در فضای مجازی 
تمامی ندارد و همه ما وظیفه داریم بصورت آگاهانه مراقب تحرکات و مطالب تفرقه 
انگیز و تخریب گر باشیم. ســردار مسعود خرم نیا فرمانده انتظامی استان افزود: 
محدودیت ترددهای شبانه به قوت خود باقی است و ما مجری دستورالعمل های 
ستاد ملی کرونا هستیم؛ هرچند بعضا رعایت هم نمی کنند. در روز رای گیری اگر 
مشارکت به گونه ای باشــد که تغییراتی در محدودیت ها اعمال شود، در اجرای 
تصمیمات ســتاد کرونــا، این تصمیمات را اجرا خواهیم کــرد.وی تصریح کرد:  
2۷۹۵صندوق اخذ رأی در اســتان در نظر گرفته شــده است که تأمین امنیت 

شعب و صندوق های سیاسی برعهده نیروی انتظامی می باشد.

آلودگی پساب پتروشیمی مسجدسلیمان محرز است
رئیس اداره حفاظت محیط زیست مسجدسلیمان گفت: پس از نمونه برداری 
از پساب های پتروشیمی مسجدسلیمان، نتیجه آزمایش ها حاکی از آلودگی پساب 
است.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از اهواز، مصطفی یوسفی گفت: به دنبال 
تخلیه پساب آلوده از سوی پتروشیمی مسجدسلیمان به محیط اطراف، از این واحد 
صنعتی به دلیل تهدید علیه بهداشت عمومی به مراجع قضایی شکایت و پرونده 
تشــکیل شد و این واحد صنعتی فاقد پروانه بهره برداری محیط زیستی است و 
تصفیه خانه این شرکت گنجایش حجمی پساب خروجی را ندارد.او ادامه داد: برای 
جلوگیری از تکرار این حوادث مشــابه، تکمیل و در مدار قرار دادن سیستم های 
کنترل آلودگی فاضلاب صنعتی اقدامی ضروری اســت، بنابراین برای تسریع در 
انجام این موارد از مراجع قضایی خواســتار توقــف فعالیت این واحد صنعتی تا 
تکمیل احداث تصفیه خانه صنعتی شده ایم.یوسفی با تاکید بر احداث حوضچه 
تبخیر برای دفع اصولی پساب در این پتروشیمی، بیان داشت: این پروژه تنها 2۰ 
درصد پیشــرفت فیزیکی دارد و تکمیــل و راه اندازی این واحد برای جلوگیری 
از انتشــار آلودگی شــرکت بسیار ضروری اســت و حوادث مشابهی در یک ماه 
گذشته رخ داده و تعدادی از دام های اهالی منطقه تلف شدند که علت مرگ این 
دام ها از سوی دامپزشکی شهرستان مسجدسلیمان در حال بررسی است.رئیس 
اداره حفاظت محیط زیست مسجدسلیمان تصریح کرد: از پساب های تخلیه شده 
در محیط نمونه برداری و در آزمایشــگاه اداره کل محیط زیســت استان آنالیز 
شده است و آلودگی پساب محرز شده است.مجتمع پتروشیمی مسجد سلیمان 
در شمال خوزستان با وســعت ۴۰۰ هکتار در جنوب سد گتوند و شمال غربی 
مسجد ســلیمان در منطقه زیلایی قرار دارد و فاز اول این مجموعه با تولیدات، 
اوره و آمونیاک در اردیبهشــت ماه امســال به بهره برداری رسیده است.موضوع 
تلف شدن دام های روستا های اطراف پتروشیمی مسجدسلیمان در ماه های اخیر 
با اعتراض دامداران مواجه شــده است. به گفته اهالی، دهم خرداد ماه ۵۴ راس 
دام در روســتای سرتنگ مسجدسلیمان و بیش از ۱۰۰ راس دام در 2۰ خرداد 

در روستای تلخاب به دلیل آلودگی ناشی از پساب این پتروشیمی تلف شده اند.

ورود خوردوهای غیربومی به مازندران ممنوع است
سرپرســت پلیس راه مازندران با اشاره به اینکه ورود به استان ممنوع است، 
خواستار پرهیز از سفرهای غیرضرور به استان شد.به گزارش مهر، سرهنگ هادی 
عبادی با اظهار اینکه ورود به مازندران ممنوع است، اظهار داشت: در حال حاضر 
تمامی ورودی استان در جاده های هراز، کندوان، سوادکوه، کیاسر، ساری- گرگان 
و غیره به روی خودروهای غیربومی مســدود اســت.وی با عنوان اینکه علاوه بر 
مأموران پلیس راه همه دوربین های هوشــمند جاده ای فعال است، اظهار داشت: 

کنترل و اعمال قانون خودروها همچنان به قوت باقی است.

 آسفالت ۹۰۰ کیلومتر راه روستایی خوزستان 
تا پایان سال

رئیس اداره نظارت بر ســاخت راه های فرعی و روستایی اداره کل راهداری و 
حمل و نقل جاده ای خوزســتان از آســفالت ۹۰۰ کیلومتر راه روستایی تا پایان 
سال جاری خبر داد.مرتضی بهداروندی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: خوزستان 
بیــش از ۱2 هزار کیلومتر راه روســتایی دارد که از این میــزان تاکنون ۸ هزار 
کیلومتر آسفالت شده است.وی با بیان اینکه ساخت راه روستایی از سال گذشته 
به ادارات کل راهداری و حمل و نقل جاده ای واگذار شــده اســت، افزود: بیش 
از ۹۸ درصد راه های روســتایی بالای ۱۰۰ خانــوار و بیش از ۸۵ درصد راه های 
روســتایی بالای ۵۰ خانوار در خوزستان آسفالت هستند.رئیس اداره نظارت بر 
ساخت راه های فرعی و روستایی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای با بیان 
اینکه اولویت سال جاری آسفالت راه روستایی بالای ۵۰ خانوار است، گفت: طبق 
برنامه ریزی های انجام شــده تا پایان ســال جاری ۹۰۰ کیلومتر راه روستایی در 

استان آسفالت می شود. 

اخبار کوتاه


